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PROTOKÓŁ  Nr  XLI  / 06 
z sesji Rady Gminy Nędza w dniu 18 kwietnia 2006 roku godz.13.30 

 
Lista obecności stanowi załącznik do niniejszego Protokołu. 
 
Ad.1 
 
Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Gminy mgr Waldemar Wiesner , stwierdzając 
prawomocność obrad , na sesję przybyło 14 radnych , nieobecny radny Krzysztof Gembalczyk. 
 
Przewodniczący Rady Gminy mgr Waldemar Wiesner poinformował radnych o wprowadzeniu do 
przesłanego im porządku obrad punktu dot. przybycia i wystąpienia na sesji Posła RP Henryka 
Siedlaczka – za zmianą porządku obrad głosowało  14 radnych –jednogłośnie .  
 
Ad.2 
Do Protokołu Nr XL/06 z sesji w dniu 13 lutego 2006 roku radni nie wnieśli Ŝadnych uwag; za 
przyjęciem Protokołu głosowało 13 radnych ,wstrzymał się od głosowania 1 radny. 
 
Ad.3 
 
Przewodniczący RG odczytał „Informację z prac Wójta Gminy ...” ; radny Krystian Okręt zapytał  
o nowy zarząd „Ślązaka” Wójt Gminy mgr Franciszek Marcol odpowiedział ,Ŝe poprzedni Prezes ze 
względu na stan zdrowia złoŜył rezygnację , obecnie prezesem jest pani Katarzyna Gajdzińska 
(synowa) ,  Firma po dwóch latach kończy uregulowania prawne dotyczące własności gruntu , jest to 
korzystne , bo do dnia dzisiejszego sprawy te stanowią  problem zarówno dla Gminy ,jak i dla ich 
sytuacji prawnej na rynku;  radny Krystian Okręt zapytał o wizję lokalną na ul. StraŜackiej w Nędzy ,  
o co chodziło; Wójt wyjaśnił ,Ŝe jest tam dwóch właścicieli , którzy chcą remontu i utwardzenia drogi , 
która jest terenem prywatnym , to samo dotyczy ul. Rzemieślniczej w Nędzy , po przejęciu terenu 
przez Gminę –darowizna , moŜna by przystąpić do remontu dróg; radny Krystian Okręt zapytał o 
spotkanie w sprawie ul. Leśnej ; Wójt wyjaśnił , Ŝe w tej sprawie wnioskowała równieŜ radna Helga 
Kycia-Szczurek , Nadleśnictwo potwierdziło zniszczenie drogi , dotyczy to odcinka za przejazdem 
kolejowym , spisano juŜ porozumienie ,opiewa na kwotę 27 tyś. zł , remont zostanie wykonany na 
koszt Nadleśnictwa ; radny Krystian Okręt zapytał o drugi etap budowy szkoły w Górkach Śl. ; Wójt 
potwierdził ,Ŝe projektant przygotowuje dokumentację , planuje się rozbudowę o :  1 klasę ,klatkę 
schodową oraz zaplecze pod salę gimnastyczną ; Wójt poinformował , Ŝe ruszają roboty drogowe :od 
jutra(19.04) rozpoczyna się remont ul. Jagodowej w Szymocicach , a po Festynie remont ul. Piaskowej 
w Babicach ; radny Adam Iskała zapytał, gdzie „Ślązak „ płaci podatki; Wójt odpowiedział , Ŝe u nas w 
Gminie; radny Alfred Depta zapytał o most w Ciechowicach , co dalej ,jakie są ustalenia ; Wójt 
odpowiedział ,Ŝe odbyło się kolejne spotkanie zainteresowanych Gmin, są juŜ pierwsze przeszkody na 
etapie wstępnego projektowania-okazało się ,Ŝe w planach wały odsunięto o ok.800mb , więc byłby to 
najdłuŜszy most na Odrze , nie moŜe most stać  w strefie zalewowej , budując go od wału do wału 
koszt to ok.100-120 mln zł , bez szans sfinansowania , moŜe się równieŜ pojawić wariant rozebrania 
resztek mostu na etapie planowania wałów – jest takie zagroŜenie; radna Helga Kycia-Szczurek 
zapytała o pkt 31 – spotkanie z projektantami PZP dla Górek Śl; Wójt wyjaśnił ,Ŝe plan został uchylony 
w całości , najbardziej poszkodowani to ci zainteresowani , którzy chcieli w Górkach Śl. budować , 
przygotowane zostaną dwie odrębne uchwały , jedna dla wsi ,druga dla obszaru obejmującego ul. 
Astrów , co moŜe przyśpieszyć procedurę , odwołania na pewno będą , lepiej by się stało gdyby 
uchylono tylko tę część dot. ul .Astrów , ponowiono by uzgodnienia , tak to trzeba całą procedurę 
prowadzić od początku , wg relacji z rozprawy zarzuty dotyczyły 3 punktów , Wojewoda wycofał się z 
jednego zarzutu ,  na planie nie wyrysowano strefy konserwatorskiej , a zapisy były , obecnie czekamy 
na uzasadnienie wyroku , co potrwa ok.2-3 miesiące; radna Helga Kycia-Szczurek o cel spotkania z 
dyrektorem „CARITASU’  ; Wójt odpowiedział ,Ŝe w maju wygasa umowa z poprzednim właścicielem 
siedziby w Nędzy , obecnie trwa przeprowadzka na ul. Sportową – tam gdzie był GOPS, problem 
dotyczył drugiej  ubikacji , obecnie trwają prace remontowe; radna Monika Pietrasz zapytała o koszty 
,kto je ponosi; Wójt odpowiedział , Ŝe lokal uŜyczono za darmo , pozostałe opłaty i koszt remontu 
pokrywa „CARITAS” ; radny Norbert Klinik zapytał o studnię w Nędzy ; Wójt potwierdził ,Ŝe woda ze 
studni jest zdatna do picia –dokumenty przygotowuje pani inŜ. Habdas , wydajność studni to ok.37 
kubików na dobę, więc równieŜ bardzo dobra , przygotowywana jest analiza , którą studnię wyłączyć z 
eksploatacji , podniesie to lustro wody , teraz dwie są eksploatowane z tego samego źródła , plan 
wyłączania studni przedstawi radnym kierownik ZWiUK na sesji ; radny Norbert Klinik zapytał , co nas 
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dotyczy HENKEL , ich plany ; Wójt wyjaśnił ,Ŝe HENKEL sponsoruje bardzo wiele imprez i placówek w 
Gminie , na Festyn ofiarował całą paletę środków czystości za 650 zł  , siedziba Firmy teŜ miała się 
zmienić , są zakusy przeniesienia jej na stronę czeską , dopóki jest ten Prezes zmian nie będzie  ; 
innych pytań nie zgłoszono. 
 
 
Ad. 4 
Przewodniczący RG udzielił głosu Przewodniczącemu Komisji Rewizyjnej  Gintrowi Jarzombek , który 
odczytał treść  Protokołu z posiedzenia Komisji Rewizyjnej w dniu 22 marca 2006r. oraz wnioski 
pokontrolne ( zał. do Protokołu); radca prawny mgr ElŜbieta Topór proponuje zmienić treść 
uzasadnienia następująco: od zapisu: natomiast co do PZP  aktualnie Gmina oczekuje na 
uzasadnienie wyroku z dnia 27lutego 2006 roku Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Gliwicach 
.Po zapoznaniu się z treścią uzasadnienia  wyroku zostanie podjęta decyzja w przedmiocie planu 
zagospodarowania przestrzennego . RównieŜ nie potwierdziły się zarzuty dot. wycinki drzew ,a 
sprawa ta jest ostatecznie zakończona.  W związku z powyŜszym podjęcie niniejszej uchwały jest 
uzasadnione.  
Radny Adam Iskała powiedział m.in. ja pytam , czy obecni tu radni wiedzą o czym była mowa , po 
zmianie uzasadnienia wydawało się ,Ŝe Firma nie dostanie Ŝadnego zlecenia , są na to argumenty ,Ŝe 
postąpiono niezgodnie z przepisami , dopisano jedno zdanie i o to poszło , Sąd wytknął ten punkt w 
uzasadnieniu wyroku na pewno to będzie , po drugie  opinia dot. dyscypliny budŜetowej –wydano na 
prywatną ekspertyzę środki dotyczy to gruntu inwestora , to on jest przedmiotem postępowania, jest to 
powaŜny zarzut na temat budŜetu, jeszcze raz powtarzam –skarga jest zasadna ,skoro Sąd uchylił 
uchwałę , nie dziwmy się mieszkańcom – chcą zachować charakter tej ulicy , kto tam nie był niech 
jedzie , ostatnio była pani z Katowic , oglądała płot na rzece Suminie , będzie dalsze postępowanie , 
dalej- te drzewa wycinał inwestor , nie Wójt Gminy , po co dendrolog, proszę mi wskazać podstawę 
prawną – powtarzam , Państwo nie wiecie o co chodzi , z tego Protokołu nic nie wynika, od kiedy np. 
Państwo  Bagińscy płacą podatki w Gminie , a Gmina o tym zapomniała , - Przewodniczący RG 
stwierdził ,Ŝe nowi właściciele to Badzińscy ; radny Adam Iskała  odpowiedział ,Ŝe będzie teŜ czekał 
na uzasadnienie wyroku ; radna Ewelina Krakowczyk stwierdziła ,Ŝe  wydano 3 tyś. zł , a pamiętacie 
Państwo jak na ostatniej sesji była mowa przez skarŜących o liczbie wysłanych listów poleconych , na 
które Gmina musi odpowiadać , kaŜdy to chyba 5 zł ,to są pieniądze wyrzucone w błoto , a będzie to 
tak trwało latami  ; radny Krystian Okręt zapytał , na co my czekamy w uzasadnieniu wyroku ; radca 
prawny odpowiedziała ,Ŝe na piśmie sędziowie WSA wypowiedzą się na temat zarzutów określonych 
w skardze  , na rozprawie nawet przedstawiciel Wojewody wnioskował o wycofanie jednego punktu i 
rozpatrzenie tylko jednego zarzutu , wg dyskusji sędziowie ze składu orzekającego teŜ przychylili się 
do wniosku – a ogłaszając wyrok okazało się ,Ŝe jest inaczej ; radny Krystian Okręt zapytał ,jaki jest 
ten wyrok Sądu; radca prawny odpowiedziała ,Ŝe uchylono całą uchwałę ,czekamy na uzasadnienie i 
mamy prawo do kasacji wyroku ; Przewodniczący RG stwierdził ,Ŝe Wojewoda najpierw ogłosił 
uchwałę w Dzienniku Urzędowym Województwa Śląskiego , a potem ją zaskarŜył do WSA , a 
wracając do zarzutu radnego Iskały o niewiedzy radnych proszę radnych o zadawanie pytań , ich 
niewiedza musi zostać wyjaśniona; Wójt odpowiedział m.in. na pytanie kto i dlaczego wydał decyzję 
dendrologiczną , gdybym to ja sam wydał taką opinię zostałaby zaskarŜona i kaŜdy Sąd by ją 
podwaŜył , szukano biegłego sądowego po całej Polsce , to on nie zauwaŜył winy inwestora – gdyby 
była to nielegalna wycinka , Gmina obciąŜyłaby kosztami opinii inwestora pana Gordzielika , teraz 
moŜna by obciąŜyć kosztami skarŜących  czy radnych ,którzy się tam podpisali ,  tylko nie wiadomo 
jak by to zrobić ,  nie było po prostu winowajcy , który by musiał zapłacić i za fakturę dendrologa i kary 
za wycinkę , z kolei gdyby on się odwołał to teŜ by trzeba było płacić – jest „widzimisię sąsiadów” , 
którzy zaŜądali ekspertyzy; radny Krystian Okręt zapytał ,skoro data uchwały to 18 kwietnia , a 
uzasadnienia do wyroku nie ma , to czy tak moŜna , a co z zachowaniem terminu , skoro skarga ma 
datę grudniową; radca prawny wyjaśniła ,Ŝe jest to normalna praktyka , Rada Gminy jako organ 
kolegialny moŜe zlecić kontrolę Komisji Rewizyjnej , to moŜe trwać , bo przecieŜ radni zbierają się na 
sesjach , nie codziennie ; Przewodniczący RG stwierdził, Ŝe zainteresowani zostali powiadomieni o 
sesji odrębnym pismem.; radna Ewelina Krakowczyk powiedziała , Ŝe jest taka sytuacja – ja dałam 
skargę na to ,Ŝe kupione płytki nie okazały się mrozoodporne , a miały być , dostałam z tego tytułu 
odszkodowanie , gdybym skarŜyła niesłusznie , to ja bym straciła , więc naleŜałoby uściślić , kogo 
obciąŜyć w tym przypadku ; radny Adam Iskała zapytał ,czy konkluzja jest taka , Ŝe opinia 
dendrologiczna była słuszna – Wójt odpowiedział ,Ŝe tak ; radny Krystian Okręt zaproponował ,Ŝeby 
zamiast uznać skargę za bezzasadną , to moŜe by ją oddalić ; radna Helga Kycia-Szczurek 
powiedziała m.in.  duŜo rozmawiamy o planie zagospodarowania przestrzennego , który został 
odrzucony , a gro decyzji zostało wydanych na podstawie prawa z lat 2003-2004 , czy to jest aŜ tak 
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znaczące teraz, mam tu wątpliwości – czy akurat do tych skarg waŜne jest to , co teraz , a skarŜy się 
to co było przedtem,  to w 2002 roku wydano decyzje , w 2006 roku zatwierdzono nowy plan , mamy 
odnieść się do tego co było , niekoniecznie musimy wiązać nowy Plan z tymi decyzjami ; radny 
Krystian Okręt zapytał , co by się stało ,gdyby uznano skargę za zasadną ; radca prawny 
odpowiedziała ,Ŝe  nie ma Ŝadnych konsekwencji  i nie ma określonej przepisami kary za 
uwzględnioną skargę , jedynie referendum w sprawie odwołania Wójta , ale to regulują inne przepisy , 
Rada Gminy nie ma Ŝadnych środków prawnych , bo to nie ona wybiera Wójta Gminy , wybory są 
powszechne ; radny Adam Iskała powiedział –przypominam wszystkim ,Ŝe Wojewoda zaskarŜył plan 
dla Górek , poszło o to , Ŝe dostaliście inny plan a przegłosowaliście inną jego wersję, dokładnie tylko 
o to poszło , inwestycja to druga sprawa , oni mieli w decyzji 180 m² ,potem było 1800 m² ; 
Przewodniczący RG  stwierdził ,Ŝe takie prowadzenie dyskusji to jest farsa, odbieram Panu głos , 
znowu będziemy debatować co było , czy 180 m² czy 1800 m² , jeden ze skarŜących – geodeta 
Hamerski sam wytyczył działkę pod zabudowę , on na pewno wiedział , zresztą wszyscy juŜ wiedzą co 
miało być ; radny Adam Iskała odpowiedział ,Ŝe nadal będzie się wciskać farmazony ,gdzie indziej jest 
na to czas, chcę powiedzieć , Ŝe trzeba mieć podstawę do skargi , a taka była – Plan 
Zagospodarowania Przestrzennego miał zapis jako przeznaczony pod zabudowę jednorodzinną i to 
zainteresowani widzieli , okazuje się jednak ,Ŝe Wójt Gminy nie ma takiego prawa ,aby zapisy 
zmieniać  i Sąd to uchylił , jeszcze raz powtarzam Wójt Gminy dokonał zmiany , którą nie 
sankcjonował Wojewódzki Sąd Administracyjny ; Przewodniczący RG w tym momencie zamknął 
dyskusję i ogłosił przerwę w obradach ( godz. 14.30) , w czasie której przygotowano poprawiony tekst 
uzasadnienia do uchwały . 
 
O godz.14.40 wznowiono obrady sesji.  
 
Przewodniczący RG odczytał treść uchwały wraz z uzasadnieniem i wnioskami Komisji Rewizyjnej. 
 
Za przyjęciem Uchwały Nr XLI / 367/ 06 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy 
Nędza  głosowało 12 radnych , przeciw głosował 1 radny , wstrzymał się od głosowania 1 radny. 
 
 
Ad.5 
 
Przewodniczący RG zwrócił się z zapytaniem do przewodniczących stałych komisji , czy rozpatrzono 
„Sprawozdanie z wykonania budŜetu Gminy za 2005 rok”  , radnym przedłoŜono zgodnie z procedurą 
opinię i wniosek Komisji Rewizyjnej ;  przewodnicząca Komisji BudŜetowej Helga Kycia-Szczurek 
odczytała protokół z posiedzenia w dniu 22.03. opiniujący pozytywnie wykonanie budŜetu za 2005 rok 
; przewodnicząca Komisji Socjalnej Renata Bienia odczytała protokół z posiedzenia w dniu 30.03. 
opiniujący pozytywnie wykonanie budŜetu za 2005 rok ; przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i 
Sportu odczytał pozytywną opinię , wykaz pozyskanych dodatkowych środków finansowych Komisja 
otrzymała w trakcie sesji, innych uwag nie zgłaszano;  
 
Radny Adam Iskała powiedział m.in. Komisja Oświaty zaŜądała wykazu –dodatkowych informacji , ja 
mam przed sobą zapisane uwagi i pytania – odczytuję: na zakup pomocy naukowych dla szkół 
wydatkowano kwotę 3 499,00 zł , dla gimnazjum kwotę 1037,00 , dlaczego nie rozbito tego na 
zespoły(str.24)  , dlaczego wzrosły wpływy z podatku od nieruchomości aŜ o 100%  , dlaczego jest 
bardzo niskie wykonanie podatków , dlaczego nie została zaangaŜowana nadwyŜka budŜetowa ( 
str.32) jak to moŜliwe ,Ŝe nie ujawniono wszystkich danych, przedstawione koszty funkcjonowania 
zespołów –dlaczego jest takie rozbicie , jak na tej podstawie ocenić ,czy są tańsze , dalej- jaką kwotę 
stanowi nadwyŜka budŜetowa , jaka jest kwota poŜyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska , czy Gmina w ogóle posiada nadwyŜkę , w jakiej wysokości Gmina posiada wolne środki , 
wykazana kwota 176 109,00 jako zobowiązanie – poŜyczka , na jaki cel została zaciągnięta,   kredyty 
– na jaki cel zaciągnięto- czy na wynagrodzenia , dalej – wskaźniki zadłuŜenia – jakie jest ryzyko 
niewypłacalności , dochody Gminy – wskazują , Ŝe pozyskuje się bardzo mało  obcych – ok.0,77% 
kwoty ogółem, wydatki inwestycyjne to zaledwie 11,85% - budŜet jest przejadany , dalej- 
samorządowe instytucje kultury – 59% stanowią wynagrodzenia, mogę tak kontynuować; 
Przewodniczący RG przerwał wypowiedź radnego – pytając , czy radny Adam Iskała był obecny na 
posiedzeniu Komisji Oświaty ,Kultury i Sportu przy omawianiu wykonania budŜetu Gminy , chodzi o to 
,Ŝe taki zestaw pytań jest przedstawiany przed kaŜdym postępowaniem absolutoryjnym , odpowiedź 
będzie adekwatna do pytań , ale na następnej sesji , rozpatrywanie sprawozdania było „ 
przemaglowane” na komisjach , czy są dodatkowe pytania  radnych ; radna Ewelina Krakowczyk 
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powiedziała ,Ŝe chciałaby się spotkać z panem Adamem ,na posiedzeniu Komisji był nieobecny ,  nie 
ma zaangaŜowania ,sama nie znam się na planie , ale wiem ,Ŝe doposaŜenie szkół to nie jedyny 
wskaźnik , tutaj naleŜy się duŜy ukłon w stronę  dyrektorów szkół , wiem ile trzeba zachodu i 
zaangaŜowania , chcieliśmy to jako Komisja podkreślić , więc proszę podziękować za zaangaŜowanie 
, inwestycji nam przybywa co rok , wskaźnik o tym świadczy , nie przejadamy budŜetu ; radny Adam 
Iskała powiedział m.in. co roku nie dopuszcza się do dyskusji na sesji , proszę wpisać to do Protokołu 
– ja dostarczę te pytania na piśmie , chcę wiedzieć dlaczego Gmina daje tylko 1400 zł na pomoce, czy 
mamy nadwyŜkę , na co przeznaczoną ,  jak to się stało ,Ŝe nie jest zaangaŜowana ;Przewodniczący 
RG zapytał ,komu ja mam przedłoŜyć te pytania ; radny Adam Iskała odpowiedział , ja to złoŜę , w tej 
chwili przedstawiłem moje wątpliwości , których inni radni jakoś nie mają ; Wójt  powiedział m.in. 
współczuję radnym ,którzy muszą wysłuchiwać obelg , Ŝe nie czytają dokumentów , nie potrafią 
analizować ,  na posiedzenia Komisji Oświaty nie jestem  zapraszany , wyjaśnień udziela zawsze 
kierownik Referatu Oświaty , odpowiadając na zarzuty – po pierwsze; pytania są takie same jak co 
roku , to radny Iskała ich nie czyta – nadwyŜka została przeznaczona na pokrycie niedoboru , tak jest 
zapisane , ekspert , który Panu przygotowuje materiały dostarcza je nie w terminie , udzielenie 
odpowiedzi będzie takie samo jak poprzednio- nie ma klasyfikacji budŜetowej dla Zespołów oświaty – 
nie daje to moŜliwości księgowania wydatków Zespołów  - to dyrektor Zespołu musi się zastanawiać i 
dokonywać fikcyjnego podziału faktury np. na szkołę , przedszkole ,czy gimnazjum , juŜ jest pierwszy 
temat dla Posła RP – wreszcie zakończyć fikcję z klasyfikacją – istnieją przecieŜ Zespoły Szkolno-
Gimnazjalne, Szkolno-Przedszkolne , stwierdzenie , Ŝe mało dajemy na pomoce naukowe jest złudne 
– podkreślam , tak wyliczono ,Ŝe dla Gimnazjum 3 tys. , dla szkoły 1 tyś. , jakoś nie wspomniano ,Ŝe 
na przedszkola dajemy 1 mln zł , jest to zwykły problem  tak , wszystkie placówki oprócz szkoły w 
Nędzy są dotowane , trzeba dopłacać z budŜetu Gminy , chciałbym bardzo serdecznie podziękować 
radnym za kaŜde z pytań postawionych mi na posiedzeniach Komisji – odpowiadałem na pytania 
dotyczące wydatkowania i kwoty 15-30 zł , ale i kwoty 100 tyś. zł , krytyka ,Ŝe budŜet jest przejadany 
jest niesłuszna , wiem ,Ŝe była lata za poprzednich kadencji ,Ŝe w Gminie nie robiło się nic , obecnie 
nie ma takiej osoby ,która by mogła twierdzić ,Ŝe się nic nie robi , radni wiedzą , jakie było dzielenie 
zadań inwestycyjnych , naleŜało podzielić równo , trzeba było zrezygnować ,poczekać na swoją kolej, 
jeszcze raz wyraŜam współczucie radnym zarzutami  ,Ŝe nic nie robicie , Ŝe nie czytacie budŜetu , 
wiem jak nasza Gmina jest odbierana przez sąsiednie Gminy , co się tu zrobiło i robi , jak teraz 
wygląda budynek Urzędu Gminy , budynek Gminnego Ośrodka Sportu i Rekreacji , jak wyglądały 
budynki w Zawadzie KsiąŜęcej i Górkach Śląskich – ale to trzeba było wyłoŜyć te 200 tyś ,Ŝeby był 
efekt ;  radny Adam Iskała powiedział  m.in. takie opowiadanie to Pana prawo , Ŝe radni są cymbałami 
tego nie powiedziałem , mówienie ,Ŝe czwarty rok nie był Pan na Komisji Oświaty to teŜ nie mój 
problem , zresztą z kim tam dyskutować , z panią Paszenda – to ,Ŝe nie był Pan ani na jednym 
posiedzeniu  to nie ma nic do rzeczy , tak samo jak czy coś się dzieje czy nie w Gminie , program jest 
uchwalany przez radnych , od tego jest Rada , mam parę  pytań  dotyczących wolnych środków , 
Ŝwirowni w Babicach , ; radny Krystian Okręt potwierdził ,Ŝe nigdy nie zapraszał Wójta Gminy na 
posiedzenie Komisji Oświaty ,Kultury i Sportu : radny Adam Iskała  odpowiedział ,Ŝe naleŜy to moŜe 
robić na ozdobnym papierze ; radny Alfred Depta zwrócił się do radnego Adama Iskały mówiąc m.in.  
oby to Pan był jedynym inteligentnym na tej sali , wnioski Pan przekaŜe –kiedy ,komu – mam juŜ dość 
obelg , toczy Pan prywatną wojnę , to Pana sprawa, tylko Ŝe Pan draŜni kaŜdego , jątrzy  , to w PRL 
było i 200% wykonania planu , niewaŜne teraz czy jest to 99 koma jeden procent , wnioski trzeba było 
przedstawić na Komisji , ale nie , bo Pan chce błyszczeć na sesjach , jestem tym juŜ zmęczony ,  
dzisiaj w obliczu całej Rady  nasza Komisja wyszła na durniów , a Pan to najmądrzejszy człowiek , 
znam Pana przeszłość , mogę ją teŜ  przypomnieć jak Pan chce; Przewodniczący RG powiedział 
radnemu Adamowi Iskała ,-jak to dobrze , Ŝe to Pan stwierdził ,Ŝe organ wykonawczy wypełnia to ,co 
postanowi organ stanowiący , następnie Przewodniczący RG odczytał treść  Uchwały Nr  
4100/III/76/2006z dnia 30.03.2006 III składu orzekającego RIO w Katowicach w sprawie pozytywnej 
opinii o przedłoŜonym przez Wójta Gminy Nędza sprawozdaniu z wykonania budŜetu za 2005 rok ,  
odczytał sentencję pozytywnej opinii  Komisji Rewizyjnej oraz treść Uchwały Nr  4100/III/84/2006 z 
dnia 5 .04.2006 II składu orzekającego RIO w Katowicach w sprawie pozytywnego zaopiniowania 
wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Nędza; radny Krystian Okręt zgłosił jedną uwagę – we 
wniosku Komisji Rewizyjnej wpisano numer starego Dziennika Ustaw  dot. ustawy o finansach 
publicznych – w projekcie uchwały jest juŜ prawidłowa podstawa prawna; Przewodniczący RG po 
stwierdzeniu ,Ŝe omówiono juŜ wszystkie wymagane dokumenty i nie ma więcej pytań i wniosków 
odczytał treść uchwały w sprawie absolutorium za 2005 rok; 
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Za przyjęciem Uchwały Nr XLI / 368/06 w sprawie rozpatrzenia sprawozdania z wykonania budŜetu 
Gminy Nędza za 2005 rok i udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Nędza za 2005 rok  głosowało 13 
radnych  , przeciw nie głosował nikt ,wstrzymał się od głosowania 1 radny. 
 
 
Wójt podziękował radnym za bardzo dobrą współpracę , Ŝycząc jednocześnie ,Ŝeby te ostatnie pół 
roku kadencji było równie owocne . 
 
Radny Ginter Jarzombek podziękował skarbnik gminy za współpracę w ciągu całego ubiegłego roku. 
 
 
O godz.15.20 Przewodniczący RG oficjalnie powitał zaproszonego na sesję  Posła RP Henryka 
Siedlaczka .  
Poseł RP powitał wszystkich obecnych na sesji RG i powiedział m.in.  dzisiejsze moje spotkanie to 
trochę niefortunny termin- sesja absolutoryjna , ale jestem pod wraŜeniem , większość głosów za 
udzieleniem absolutorium , tylko pogratulować , to jest bardzo istotne i waŜne ,Ŝe wszyscy są 
zaangaŜowani w realizację waŜnych dla Gminy zadań , pogratulować naleŜy równieŜ pracownikom  , 
jesteście w grupie najlepszych Gmin Powiatu Raciborskiego , jako poseł chciałbym podziękować za 
poparcie w wyborach –to właśnie w Nędzy i Kuźni R. otrzymałem największą liczbę głosów ; znam 
najlepiej pracę w Powiecie Raciborskim ,jest to świetny zespół łącznie z Gminami , główne problemy 
to gospodarka śmieciami i drogi ; w Sejmie zajmuję się sprawami ,które często wynikają z moich 
kontaktów tu w Powiecie i w Gminach ; pierwsza sprawa to zmiana ordynacji podatkowej 
umoŜliwiającej sołtysom wręczanie nakazów płatniczych , niby mały zapis w ustawie ,a bardzo 
kosztowny dla kaŜdej z Gmin ; drugi problem to uzyskanie wykładni prawnej dotyczącej imprez 
masowych ; Wójt wyjaśnił radnym ,Ŝe zapis w ustawie przed zmianą był taki ,Ŝe nakazy mogła 
dostarczać poczta lub teŜ pracownik jednostki , nie mógł to być sołtys , jednak zdąŜono z 
poprawieniem przepisu , tu potrzebna była pomoc Posła RP – dla naszej Gminy koszty dostarczania 
nakazów właścicielom spoza Gminy to ok.15 tyś. zł , zaś gdyby to równieŜ robiła Poczta w Gminie to 
proszę sobie wyliczyć kaŜdy nakaz to ok.5 zł ; Poseł RP powiedział ,Ŝe w ostatnich dniach na 
zaproszenie przebywali w Warszawie w Sejmie przedstawiciele samorządów z Powiatu Raciborskiego 
,mogli się sami przekonać o pracy posłów ; wydajemy razem z Senatorem RP Antonim Motyczką 
„Informator” w którym przedstawiamy najwaŜniejsze problemy z prac , np. rusza od 2007 roku budowa 
zbiornika w Nieboczowach , pozostało do wywłaszczenia 18 mieszkańców ,którzy przegrali apelacje 
przed wszystkimi sądami; Wójt potwierdził ,Ŝe moŜna wszystkie waŜne wystąpienia Posła RP 
zobaczyć na DVD , jest tyle mitów dotyczących zbiornika , np. ten Ŝe 2 mln zł nie wystarczy na 
wstępne prace ; Poseł RP potwierdził ,Ŝe   problem powstaje tu w Gminie i w Powiecie , następnie jest 
przedstawiany  wyŜej , nigdy nie stronię od bezpośrednich spotkań , np. teraz kwestie rolne – 
rozmawiamy , dyskutujemy ,na pewno dojdzie jeszcze do wielu spotkań , aŜ sprawę uda się uzgodnić 
; inne problemy mają gminy górnicze, całkiem inne są w gminach Powiatu Raciborskiego , jeszcze raz 
gratuluję tak wykonanego budŜetu , Ŝyczę dalszych sukcesów; radna Helga Kycia-Szczurek zapytała 
,czy nie moŜna by zapewnić większej samodzielności gminom np. subwencje , ich przeznaczenie jest 
z góry narzucone , my jako radni nie mamy na to Ŝądnego wpływu ; Poseł RP odpowiedział ,Ŝe skoro 
moŜna by coś zmienić , to równieŜ moŜna problem przedyskutować , ale Państwo na pewno 
pozostawi sobie moŜliwość sterowania subwencją oświatową ; radny Adam Iskała powiedział m.in. 
wrócę tu do spotkania w Babicach , problem dotyczący  kwot mlecznych , na pewno przeszła 
rejonizacja ,  to ma być rynek ,on ma się sam kształtować , taki jest mechanizm myślenia ; Poseł RP 
potwierdził ,Ŝe planowane są kolejne spotkania , tam będzie moŜliwość polemiki , udzielane będą 
odpowiedzi , zapraszamy do spotkań bezpośrednich; Wójt dziękując Posłowi RP za przybycie 
podkreślił ,Ŝe dobrze ,Ŝe jest taki Poseł RP , Ŝe moŜna z nim tak właśnie rozmawiać ; Przewodniczący 
RG podziękował Posłowi za przedstawienie problemów z tej drugiej strony – ustawodawczej ; 
 
Przystąpiono do realizowania dalszego porządku obrad sesji Rady Gminy -  o godz. 16.25  
Ad. 6 
 
1) przewodnicząca Komisji Socjalnej Renata Bienia odczytała pozytywną opinię dotyczącą „ 

Sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Nędzy za 2005 rok”  - nie 
zgłoszono Ŝadnych pytań ; 

 
Za przyjęciem  Uchwały Nr XLI / 369 / 06 w sprawie przyjęcia „ Sprawozdania z działalności 
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Nędzy za 2005 rok”  głosowało 14 radnych ( jednogłośnie). 
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Wójt podziękował obecnej na sesji kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Nędzy mgr 
BoŜenie Polaczek za zaangaŜowanie w pracy , przeprowadzkę przeprowadzono bardzo sprawnie , 
pracownice zadomowiły się juŜ w nowym miejscu , problemy w Gminie są i trzeba je w miarę potrzeb i 
środków rozwiązywać , obecnie brakuje najbardziej mieszkań socjalnych – jest ogromna kolejka , 
planujemy adaptację budynku po Gimnazjum w Nędzy na 8 mieszkań  o pow. ok.60m² ; PKP przekaŜe 
Gminie budynek kolejki wąskotorowej , tam teŜ moŜe być  mieszkanie; ponadto sukcesywnie 
pozbywamy się mieszkań w domach czynszowych , obecnie jest chętny na zakup budynku po 
Przedszkolu w Górkach Śl. ; sam remont dachu to kwota ok.100 tyś. zł ; kierownik GOPS 
podziękowała radnym za przyjęcie Sprawozdania i za współpracę z zakresie pomocy społecznej w 
Gminie. 
 
2) Przewodniczący RG odczytał projekt uchwały ; Wójt wyjaśnił ,Ŝe ocena aktualności obejmuje 

zmiany w czterech pozycjach na terenie Babic , z przeznaczeniem terenu pod przemysł , handel i 
Ŝwirownię , przybliŜyła się do nas stacja paliw , moŜe uda się ją wybudować na trasie Babice-
Markowice , cała procedura jest długotrwała , ok.1 roku ; radny Norbert Klinik zapytał o plan 
zagospodarowania dla Babic; Wójt odpowiedział ,Ŝe dla PZP Babic trwają uzgodnienia , muszą 
być zapisy zgodne z obowiązującym studium , stąd więc ta zmiana studium juŜ teraz,; radny 
Norbert Klinik zapytał co z planem dla Górek Śl.; Wójt odpowiedział ,Ŝe gdyby sesja odbyła się 24 
kwietnia to przygotowano by wstępnie dwa projekty uchwał dot. przystąpienia do sporządzenia 
miejscowego planu dla Górek Śl. , na nowo z tym samym zapisem ; radny Krystian Okręt zapytał 
, kto dokonał oceny aktualności Studium ; Wójt odpowiedział ,Ŝe inspektor Mieczysław Wojtaszek 
, a zmiany Studium dokona pani Domańska ; radny Adam Iskała zapytał ,kto w tej chwili 
dzierŜawi grunty w Babicach , chodzi o łąki ;Wójt odpowiedział ,Ŝe nie ma umów , rolnicy sami 
wypasają bydło; innych pytań nie zgłoszono . 

 
Za przyjęciem Uchwały Nr XLI / 370/06 w sprawie aktualności STUDIUM Uwarunkowań i Kierunków 
Zagospodarowania Przestrzennego Gminy Nędza zatwierdzonego Uchwałą Nr XXXVI /245 /2001 
Rady Gminy Nędza  z dnia 14 grudnia 2001 roku  głosowało 14 radnych (jednogłośnie ) . 
 
3) Przewodniczący RG odczytał treść projektu uchwały ; Wójt wyjaśnił ,Ŝe jest to teren za stawami 

na ul. Polnej (mapa w załączeniu)  ;radny Adam Iskała zapytał ,czy w PZP Nędzy są to grunty 
rolne ;Wójt potwierdził ,Ŝe tak ;radny Norbert Klinik zapytał , czy nie ma jeszcze innych gminnych 
gruntów rolnych do sprzedaŜy ; Wójt odpowiedział ,Ŝe nie ; innych pytań nie zgłoszono . 

 
Za przyjęciem Uchwały Nr  XLI / 371 / 06 w sprawie sprzedaŜy nieruchomości rolnych w drodze 
przetargu  głosowało 14 radnych (jednogłośnie).  
 
 
O godz. 16.45 wyszedł z sali radny Adam Iskała.  
 
 
4) Przewodnicząca Komisji BudŜetowej Helga Kycia-Szczurek odczytała pozytywną opinię 

dotyczącą zmian w budŜecie Gminy ;radny Krystian Okręt zwrócił uwagę ,Ŝe zapis w zmianach 
budŜetowych dotyczący akcji ZIMA to koszty odśnieŜania dróg , a nie koszty ferii zimowych 
organizowanych przez Świetlicę ; innych pytań nie zgłoszono. 

 
Za przyjęciem Uchwały Nr XLI / 372 /06 w sprawie wprowadzenia zmian z budŜecie Gminy na 2006 
rok głosowało  13 radnych ( jednogłośnie) . 
 
5) Przewodnicząca Komisji BudŜetowej Helga Kycia-Szczurek odczytała pozytywną opinię 

dotyczącą zmian w budŜecie Gminy ; zmiany dotyczą stanu środków obrotowych w Zakładzie 
Wodociągów i Usług Komunalnych w Nędzy ; innych pytań nie zgłoszono. 

 
Za przyjęciem Uchwały Nr XLI / 373 /06 w sprawie wprowadzenia zmian z budŜecie Gminy na 2006 
rok głosowało  13 radnych ( jednogłośnie) . 
 
6) Przewodniczący RG odczytał treść uchwały ; Wójt wyjaśnił ,Ŝe w budŜecie Gminy ta kwota juŜ 

została zaplanowana, jednak RIO podwaŜa samo Porozumienie , musi być uchwała o tej treści , 
sprawa finansowania biura paszportowego moŜe się zmienić w tym roku , bo planuje się w tym 
zakresie dalsze reorganizacje ; innych pytań nie zgłoszono.  
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Za przyjęciem Uchwały Nr XLI / 374 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Raciborskiemu  głosowało 13 radnych ( jednogłośnie). 
 
 
Ad.7 
 
Przewodniczący RG stwierdził, Ŝe wniosek przewodnika Roberta Tomańskiego nie moŜe zostać 
rozpatrzony pozytywnie –zgodnie z zatwierdzoną procedurą wnioski o dofinansowanie naleŜało 
składać do końca stycznia po opracowaniu odpowiedniego programu – postępowanie to dotyczy 
zarówno dotacji dla stowarzyszeń, jak równieŜ  finansowania ze środków „alkoholowych”; radny 
Krystian Okręt zapytał , jako kto w takim razie występuje pan Robert Tomański ;Wójt powiedział ,Ŝe 
pan Tomański organizuje pielgrzymki z Koła RóŜańcowego , nie wiadomo skąd brać na inne cele, a 
ten wniosek to kwota 4,5 tyś. –za duŜo , zaraz by odezwali się inni z prośbą o dofinansowanie ; radny 
Krystian  Okręt stwierdził ,Ŝe moŜe w przyszłym roku pan Tomański złoŜy wniosek – to wtedy będzie 
rozpatrzony ;  za odrzuceniem wniosku  ( odpowiedź  stanowi zał. do Protokółu ) głosowało 13 
radnych ( jednogłośnie ) . 
 
Przewodniczący RG poinformował radnych , Ŝe na poprzedniej sesji radny Adam Iskała złoŜył wniosek 
o przedstawienie umów dzierŜawy „ Gminnego Ośrodka Sportu w Nędzy i ośrodka rekreacyjnego „ 
Basen Szymocice” – trzeba przyznać ,Ŝe  skoro ten Pan jest taki dokładny – łapie słowa i słóweczka , 
to mógł to nazwać we wniosku prawidłowo: Gminny Ośrodek Sportu i Rekreacji w Nędzy oraz 
Ośrodek Wypoczynku Niedzielnego w Szymocicach , Wójt przedłoŜył do wglądu wnioskowane umowy 
, zawierają dane osobowe dzierŜawców , więc radny mógł się z nimi teraz zapoznać , ale niestety 
wyszedł przed zakończeniem sesji ,  nie mogły mu być przesłane , obydwie teczki znajdować się będą 
do wglądu w biurze sekretarza gminy ; Wójt powiedział ,Ŝe nie ma Ŝadnej tajemnicy – Firma MAKROM 
płaci czynsz 100 zł miesięcznie , zaś pan Przybyła za siłownię płaci 40 zł miesięcznie , w najbliŜszym 
czasie zrezygnuje z dzierŜawy , bo na razie dopłaca ,  Firma Makulika zainwestowała na tym terenie 
ogromne kwoty , ktoś próbuje ich znowu przestraszyć. 
 
Przewodniczący RG odczytał pismo z Policji dotyczące postępowania w sprawie kolejnej skargi 
mieszkańców Górek Śl. – w sprawie przekroczenia uprawnień i niedopełnienia obowiązków przez 
Wójta Gminy Nędza przy opracowaniu i uchwalaniu planu zagospodarowania przestrzennego 
obejmującego sołectwo Górki Śląskie ; Wójt wystąpił z wnioskiem do WSA w Gliwicach o 
udostępnienie niezbędnej dokumentacji – niestety dokumenty te zostaną zwrócone dopiero po 
prawomocnym zakończeniu postępowania sądowego. 
Wójt powiedział ,Ŝe na poprzedniej sesji obecni mieszkańcy stwierdzili ,Ŝe nie są Ŝadnymi pieniaczami 
, jak widać piszą wszędzie ,nawet do sekcji przestępstw gospodarczych , juŜ raz byłem na Policji i 
składałem wyjaśnienia . 
 
 
Przewodniczący RG odczytał treść wyroku Sądu uwzględniającą kasację w sprawie skierowania pani 
Ingeborgi Sobeczko do domu opieki; okazało się więc ,Ŝe ta pani jest zdrowa i nie wymaga ze strony 
osób trzecich Ŝadnej pomocy. 
 
 
Przewodniczący RG odczytał wniosek radnej Moniki Pietrasz dotyczący nadania parkingowi w 
Zawadzie Kś. imienia budowniczego Kościoła p.w. św. Józefa Robotnika – Księdza Radcy Ewalda 
Pelki; do wniosku nie zgłoszono Ŝadnych uwag; za przyjęciem wniosku głosowało 13 radnych ( 
jednogłośnie ). 
 
Radny Krystian Okręt zgłosił wniosek mieszkańców ,Ŝe na ul. Gliwickiej i Wyrobiskowej powstało 
dzikie wysypisko śmieci . 
 
Radny Krystian Okręt zapytał , co z płytą boiska w Nędzy , kiedy będzie gotowe do gry; Wójt 
odpowiedział ,Ŝe taka jest technologia  budowy murawy , niczego na siłę się nie przyśpieszy ,tym 
bardziej ,Ŝe jest nadal za zimno, jednak to właśnie zawodnicy próbują niszczyć  stawiając np. bramkę i 
grając na tym nowo wykonanym boisku.  
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Radny Norbert Klinik powiedział ,Ŝe na nowym parkingu w Zawadzie Kś. wysypano gruz, skąd się tam 
wziął; Wójt wyjaśnił ,Ŝe gruz nawieziono celem utwardzenia terenu , w najbliŜszym czasie 
przywieziona tam zostanie ziemia z Szymocic , teren zostanie wyrównany i podsiany trawą. 
 
Radny Gerard Pannek powiedział ,Ŝe jeszcze tydzień temu zwracał uwagę na leŜące wzdłuŜ dróg na 
poboczach śmieci i opakowania , jadąc ostatnio musiał stwierdzić ,Ŝe wszystkie pobocza są idealnie 
posprzątane; Wójt potwierdził , Ŝe wykonały to osoby skazane wyrokiem Sądu  na prace społecznie 
uŜyteczne . 
 
Przewodniczący RG po stwierdzeniu ,Ŝe nie ma więcej pytań i wniosków oraz Ŝe wyczerpano 
porządek obrad  zamknął sesję Rady Gminy Nędza w dniu 18 kwietnia 2006 roku (godz.17.15). 
 
 
Na tym protokół zakończono . 
 
Protokołowała K. Tront 
  

 


